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 Anna Schönning 
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 Martin Sund Svensson                       Joel Strömner 
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Instans  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum  2024-06-17 

Datum då anslaget sätts upp  2024-06-24 
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Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret 
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 Eriksson, Ann-Chatrine 
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Närvarolista 

Beslutande 
Ledamöter Anna Schönning (S), Ordförande 

Lena Schenström (C), 1:e vice ordförande 
Jonny Lindblom (-), 2:e vice ordförande 
Magnus Jonsson (S) 
Patrik Jonsson (S) 
Elsie-Britt Eriksson (S), ersättare för Anna Engblom (S) 
Anders Öquist (S) 
Håkan Alkberg (S), ersättare för Anna Lindahl (S) 
Mats Sahlberg (S) 
Irene Bogren (S) 
Torbjörn Nyholm (S) 
Jonas Tholén (S), ersättare för Kerstin Hellberg (S) 
Jamill Barikzey (S) 
Mikael Schönning (S) 
Jörgen Alkberg (S) 
Marit Rempling (C) 
Birger Larsson (C) 
Susanne Engström (C), ersättare för Lars Erik Vikberg (C) 
Tony Persson (SD), ersättare för Liz Zachariasson (-) 
Joel Strömner (-) 
Annika Danielsson (-) 
Stefan Cronlund (SD) 
Lena Lundqvist (-) 
Mats Söderlund (SD) 
Tomas Östling Alderborg (-) 
Marcus Bertilsson (-) 
Stig Mörtman (M) 
Dan Brodin (KD), ersättare för Jörgen Persson (KD) 
Martin Sund Svensson (V), ersättare för Anna Lindmark (V) 
Madelene Håkansson (MP) 

Övriga närvarande 
Ersättare Inger Norell Prepula (S) 

Tjänstemän Kommunsekreterare Ann-Chatrine Eriksson 

Övriga Per Rydkvist, förslagsställare, § 64 
Martin Gunnarsson, Sustainabil, § 65 
Anders Olsson (S), kommunrevisor 
Kerstin Olsson (S), kommunrevisor 
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§ 63 Dnr 2024/00001 

Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser Martin Sund Svensson (V) och Joel Strömner (-) 

att tillsammans med ordförande justera dagens protokoll. 
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§ 64 Dnr 2024/00315 

Anmälan av medborgarförslag - Slopa arbete varannan 
helg - för hälsans skull 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till socialnämnden för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Följande medborgarförslag har inkommit: 

”Då Ockelbo kommun lägger stor vikt på de anställdas hälsa, så är mitt 

förslag att slopa varannan helgarbete. För hälsans skull.” 

 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Beslutet ska skickas till 

Socialnämnden 
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§ 65 Dnr 22270 

Inbjuden gäst - Martin Gunnarsson, Sustainabil 

Martin Gunnarsson, i dagarna utsedd till årets unga företagare Ockelbo 2024, 

informerar om verksamheten vid sitt företag Sustainabil. 

  

 



 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 
 

 

Sida 

8 (51) 

§ 66 Dnr 2024/00125 

Revisorerna har ordet 

Ärendet utgår. 
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§ 67 Dnr 2024/00237 

Års- och flerårsbudget 2025-2027 - preliminära ramar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

1. Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025 – 2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

- Kommunstyrelsen erhåller tillägg 2025 med 3 060 tkr. 

- Utbildnings- och kulturnämnden erhåller tillägg 2025 med 4 080 tkr. 

- Socialnämnden erhåller tillägg 2025 med 1 020 tkr. 

 

 

 

 

2. Styrelse och nämndernas mätbara mål ska ingå i respektive budgetförslag 

inför års- och flerårsbudgeten 2025–2027. 

3. Vid beräkning av förändringar av budgetramen för utbildnings- och 

kulturnämnden exkluderas budgetanslaget för gymnasieskolan och 

handläggs separat. Förändring av gymnasieskolans anslag utifrån avstämning 

av antal elever och kostnad per elev hänförs till höstens budgetprocess. 

Avstämning ska ske inför ekonomiutskottet i oktober 2024. 
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4. Fastställande av internränta och personalomkostnadspålägg (PO) för 2025 

hänförs till höstens budgetprocess. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Inför fastställande av preliminära ramar avseende drift- och 

investeringsbudget 2025–2027 har överläggningar med nämndföreträdare 

genomförts. Instruktioner med uppdrag har delgivits och behandlats av 

respektive nämnd med inlämnande av skriftligt underlag.  

Utifrån kommunstyrelsens uppsiktsplikt har bolagen även vara delaktiga i 

kommunens budgetarbete. Ockelbogårdar AB och Ockelbo Vatten AB har 

bjudits in till överläggningen för att presentera budgetförutsättningar inför 

2025–2027. 

Kommunfullmäktige fastställer i juni preliminära ramar per styrelse/nämnd. 

Budgetarbetet fortsätter i enlighet med fastställda ramar i års- och 

flerårsbudget 2025–2026 med tillägg 2025 i enlighet med det tillägg som 

styrelse och nämnder erhöll för budget 2024. För budgetram 2027 har 

grundramen för 2026 uppräknats med 2 %. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 84 

Tjänsteskrivelse Joachim Krüger, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025-

2027 kommunstyrelsen § 54 

Tjänsteskrivelse Malin Larsson, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 2025- 

2027 Utbildnings- och kulturnämnden § 34 

Tjänsteskrivelse Johan Callenmark, Uppdrag inför års- och flerårsbudget 

2025-2027 socialnämnden § 22 

Utkast nämndplan 2025 Västra Gästrikland samhällsbyggnadsnämnd 

Yrkanden 

Magnus Jonsson (S) yrkar, med instämmande av Marit Rempling (C) bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

Inlägg 

Magnus Jonsson (S), Marit Rempling (C) 

Beslutet ska skickas till 

Styrelse och nämnder 
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§ 68 Dnr 2024/00317 

Kvittningsemission - Ockelbogårdar AB 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Godkänna att Ockelbo kommun övertar Ockelbogårdar ABs lån nr 

163397hos Kommuninvest med lånebelopp 20 mkr. 

2. Godkänna att lånesumman som övertas om 20 mkr därmed ingår i 

Ockelbo kommuns totala låneram som då uppgår till 160,4 mkr. 

3. Uppdra till kommunkontoret att utfärda en revers mellan Ockelbo 

kommun och Ockelbogårdar AB om 20 mkr. 

4. Godkänna kvittningsemission i Ockelbogårdar AB med 20 mkr samt 

besluta om nödvändiga ändringar i Ockelbogårdar ABs bolagsordning 

avseende aktiekapitalets storlek. 

5. Uppdra till kommunstyrelsen och Ockelbogårdar AB att vidta nödvändiga 

åtgärder för att genomföra kvittningsemissionen. 

6. Ge kommunstyrelsen rätt att omsätta lån inom den totala låneramen om 

160,4 mkr 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbogårdar har under ett antal år inte varit lönsamt. 2023 redovisade 

bolaget ett negativt resultat om 11,9 mkr. Det egna kapitalet uppgick per 

2023-12-31 till 10,1 mkr. Aktiekapitalet är 12 mkr.  

För närvarande vidtas ett antal åtgärder för att förbättra bolagets ekonomiska 

situation. Åtgärderna innefattar bland annat en ny mer effektiv 

serviceorganisation, ökade marknadsinsatser i syfte att minska vakanserna, 

omförhandlingar av kommersiella avtal samt höjda hyror för parkeringsytor.  

Bolaget har genomfört ett besparings- och effektiviseringsarbete - varje 

verksamhet har genomlysts med avseende på intäkter och kostnader.  

Härutöver har ett strategiarbete genomförts med särskilt fokus på bolagets 

finansiella ställning. Efter beslut i Ockelbogårdars styrelse i maj 2024 

kommer fastigheternas bokförda värde att skrivas upp och bolaget överväger 

även avyttring av en eller flera fastigheter i syfte att skapa en reavinst samt 

minska det framtida underhållsbehovet.  

I tillägg till dessa åtgärder har bolaget beslutat hemställa hos 

kommunstyrelsen att Ockelbo kommun övertar lån från bolaget i syfte att 

genomföra en kvittningsemission. Den fordran som uppkommer vid 

övertagande av lån kan omvandlas till aktier hos Ockelbo kommun och blir 
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aktiekapital hos bolaget. På så vis stärks bolagets egna kapital och 

därigenom även bolagets soliditet. Bolaget får lägre låneskuld och minskar 

sina räntekostnader. 

Kommunkontoret bedömer att en kvittningsemission till ett värde om 20 mkr 

är möjlig att genomföra 2024 utifrån kommunens ekonomiska 

förutsättningar och att det tillsammans med andra vidtagna och planerade 

åtgärder skapar avlastning och utrymme för Ockelbogårdar att arbeta vidare 

med sin femåriga plan för att nå en ekonomi i balans. Tillskottet föreslås 

villkoras att användas till investeringar som ökar kassaflödet i 

Ockelbogårdar. 

I Ockelbogårdars bolagsordning finns det angivet att bolagets aktiekapital 

ska utgöra lägst 3 000 000 kr och högst 12 000 000 kr. Antalet aktier ska 

vara lägst 3 000 och högst 12 000. Ockelbo kommun äger 12 000 aktier i 

Ockelbogårdar AB och aktiekapitalet uppgår till 12 000 000 kr. Kvotvärdet 

per aktie är 1 000 kr. 

Föreslagen kvittningsemission innebär att kommunen övertar lån från 

Ockelbogårdar om 20 000 000 kr. Kommunen och bolaget skriver en revers 

på samma belopp. Reversfordran används som betalning av aktier vid en 

aktieemission i Ockelbogårdar AB.  

Kommunstyrelsen och Ockelbogårdar AB tar fram alla nödvändiga underlag 

för att genomföra kvittningsemissionen. Ockelbogårdar AB kallar till 

bolagsstämma för att fatta relevanta beslut under förutsättning att 

kommunfullmäktige godkänner kvittningsemissionen.  

Ockelbogårdar har idag lån hos Kommuninvest om 228,2 mkr, 

borgensramen är 250 mkr. Kommunens lån uppgår till 140,4 mkr. Föreslaget 

lån nr 163397 på 20 mkr har en kapitalbindningstid till 2028-02-14. Räntan 

är rörlig (STIBOR 3M +0,45%).  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 91 

Hemställan Övertagande av lån – Ockelbogårdar AB 

Förslag reviderad bolagsordning - Ockelbogårdar AB 

Beslutet ska skickas till 

Ockelbogårdar AB 
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§ 69 Dnr 2024/00333 

Rivning byggnader inom fastighet Prästbordet 1:53 - 
Ockelbogårdar AB 

Kommunfullmäktiges beslut 

Godkänna rivning av två byggnader inom Ockelbogårdar ABs fastighet 

Prästbordet 1:53 med adresser Petersburg 16-20 samt Petersburg 22-26. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ockelbogårdar har inkommit med en hemställan om beslut om rivning av två 

byggnader inom fastigheten Prästbordet 1:53 med respektive adresser 

Petersburg 16-20 och Petersburg 22-26.  

En av byggnaderna har drabbats av s k äkta hussvamp. Det är ett besvärligt 

tillstånd som kräver omfattande och kostsam sanering utan garantier för att 

svampen inte återkommer senare. 

Situationen med hussvamp har föranlett bolaget att utreda och värdera olika 

alternativ för husen. De två huvudalternativen har varit att antingen sanera 

och behålla byggnaderna eller att riva dem. 

Den utredning som Ockelbogårdar gjort i samarbete med MATLA bygg- och 

projektledning visar att argumenten är starka för att riva de båda 

byggnaderna. Sett över en tioårsperiod skulle effekten av att fortsätta äga 

byggnaderna efter en sanering vara en kostnad för Ockelbogårdar om ca 9 

mkr där en rivning i stället skapar positiva ekonomiska effekter om ca 3 mkr.  

Beslut i ärendet fattades av Ockelbogårdar ABs styrelse den 16 maj 2024. 

Enligt Ockelbo kommuns ägardirektiv för Ockelbogårdar AB ska 

kommunfullmäktige beredas tillfälle att ta ställning i frågor av principiell 

betydelse eller av större vikt. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 94 

Hemställan rivning av byggnader – Ockelbogårdar AB 

Beslutet ska skickas till 

Ockelbogårdar AB 
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§ 70 Dnr 2024/00319 

Rapport finanspolicy 2023-12-31 

Kommunfullmäktiges beslut 

Rapporten godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige antog 2015-11-23 en ny finanspolicy för Ockelbo 

kommun. I finanspolicyn anges att en rapport ska lämnas till 

kommunfullmäktige två gånger per år. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 85 

Finanspolicy – rapport 2023-12-31 
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§ 71 Dnr 2024/00228 

Höjning av VA-taxans brukningsavgift 2025 - Ockelbo 
Kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. VA-taxans brukningsavgift enligt bilaga 2 fastställs. 

2. De nya taxorna börjar gälla från och med 1 januari 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I Ockelbo Vatten AB:s uppdrag som VA-huvudman ingår att bereda och 

lämna förslag på ändringar av VA-taxans nivå. Kommunfullmäktige i 

Ockelbo beslutar om nivån för VA-taxan. Detta ärende omfattar enbart 

brukningsavgiften och inte förändring av Ockelbo kommuns nivå för 

anläggningsavgift. Med ett osäkert ekonomiskt läge föreslås beslut enbart 

fattas för år 2025.  

VA-verksamheten är helt avgiftsfinansierad och föreslagen höjning av taxan 

är nödvändig för att återställa balans mellan intäkter och kostnader efter de 

senaste årens allmänna kostnadsökningar, vilka har påverkat Ockelbo Vatten 

AB likväl som samhället i övrigt. Det ekonomiska läget i Ockelbo Vatten är 

mycket ansträngt, och utan denna höjning av taxan bedöms bolagets egna 

kapital bli helt förbrukat under 2025 då tidigare års taxeökningar inte fullt ut 

har kompenserat för den höjda kostnadsnivån. Utöver de senaste årens höga 

inflation och ränteläge, så påverkas kostnaderna även av ökade lagkrav samt 

av nödvändiga åtgärder gällande underhåll av anläggningar och ledningsnät i 

Ockelbo kommun. Översyn för att dämpa och hålla nere kostnader har gjorts 

och görs kontinuerligt. Vattenförbrukningen för kommande år bedöms ligga 

i paritet med nuvarande volym.  

Föreslagen intäktshöjning i Ockelbo kommun på 9 procent innebär en 

höjning av taxan  

- med 82 kr per månad, eller 986 kr per år, för genomsnittsvillan i Ockelbo 

- med 72 kr per månad, eller 864 kr per år, per lägenhet för flerfamiljshus 

(typhus B*) 

Förslaget innebär att fasta och rörliga parametrar i taxan i princip ökar 

procentuellt lika.  

En liter vatten, inklusive fasta kostnader och avlopp, för den genomsnittliga 

villan i Ockelbo ligger efter höjningen på cirka 14 öre, vilket är en ökning 

med 1 öre. Genomsnittsvillan i Ockelbo förbrukar 85 kubikmeter vatten per 

år medan den nationella jämförelsen via Svenskt Vatten använder en högre 
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vattenförbrukning på 150 kubikmeter för villor (typhus A). Typhus A 

innebär en ökning på 99 kr per månad eller 1 193 kr per år. 

*Enligt den nationella jämförelsen via Svenskt Vatten. För flerfamiljshus är 

det svårare att definiera ett relevant genomsnittligt flerfamiljshus i Ockelbo. 

Typhus B motsvarar 15 lägenheter och en förbrukning på 2 000 kubikmeter. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 88 

Bilaga 1. Underlag för höjning av VA-taxans brukningsavgift år 2025,  

Ockelbo kommun 

Bilaga 2. Brukningsavgifter år 2025, Ockelbo kommun 

Missiv 

Beslutet ska skickas till 

Gästrike Vatten AB 
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§ 72 Dnr 2024/00321 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under drygt ett år bakåt har ett projekt genomförts med slutresultat att ha en 

beslutad nödvattenplan med prioriterade hämtplatser och beräknade 

volymbehov i alla deltagande kommuner i projektet. Gästrike vatten AB har 

varit ägare av projektet där Gävle kommun, Hofors kommun, Älvkarleby 

kommun samt Ockelbo kommun deltagit. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 92 

Nödvattenplan för Ockelbo kommun 

Beslutet ska skickas till 

Gästrike Vatten AB 
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§ 73 Dnr 2024/00198 

Skolskjutsreglemente för Ockelbo kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skolskjutsreglemente för Ockelbo kommun antas. 

2. Skolskjutssamordnare får i uppdrag att i samverkan med grundskolan ta 

fram riktlinjer för en konsekvenstrappa vad gäller skolskjuts. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt skollagen är kommunen skyldig att anordna kostnadsfri skolskjuts till 

elever i skola anordnad av offentlig huvudman utifrån fyra kriterier. Det 

gäller elever i förskoleklass, grundskola samt anpassad grund- och 

gymnasieskola. (Skollagen SFS 2010:800 9 kap. 15b, 21a§§, 10 kap. 32, 33, 

40§§, 11 kap. 31, 32, 39§§, 18 kap. 30, 35§§.)  

Förutom skollagen styr också vissa förordningar och föreskrifter 

skolskjutsar. Därutöver detta reglemente.  

Rätten till skolskjuts gäller mellan bostaden och den skola vars 

upptagningsområde eleven tillhör. Generellt gäller att elev har rätt till skjuts 

från sin folkbokföringsadress.  

Det står kommunen fritt att organisera skolskjutsverksamheten på lämpligt 

sätt. I Ockelbo kommun innebär det att de allra flesta elever i kommunens 

grundskolor åker i Kuxatrafikens linjelagda bussar och minibussar. Det krävs 

ingen ansökan eller färdbiljett för att åka med. Dessa turer är avgiftsfria och 

öppna för alla i form av lokal kollektivtrafik.  

För elever inskrivna i anpassad grund- och gymnasieskola organiseras 

skjutsar genom lokal skolskjutsentreprenör samt Region Gävleborgs 

anropsstyrda trafik för Serviceresor.  

Om en elev bor på en plats som inte trafikeras av Kuxatrafiken, eller där 

avståndet till närmaste hållplats överstiger de avstånd som anges, eller om 

man åberopar något av de andra kriterierna för skjuts, behöver 

vårdnadshavarna ansöka om skolskjuts. Ansökan görs med fördel i e-tjänsten 

på Ockelbo kommuns hemsida. Ny ansökan ska göras inför varje läsår. Se 

beskrivning av kriterierna i dokumentet.  

Skjutsarnas tider styrs av skolornas start- och sluttider. Skolskjuts gäller inte 

till/från grundskolans fritidsverksamhet. 
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Skolskjutssamordnaren handlägger, beslutar och samordnar skolskjutsar i 

enlighet med kommunens regler och delegationsordning. Vid behov sker 

samråd med berörd rektor.  

Enskilda beslut om skolskjuts kan överklagas till Förvaltningsrätten. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 87 

Skolskjutsreglemente 2024 

Skolskjutsreglemente Ockelbo kommun 

Beslutet ska skickas till 

Utbildnings- och kulturnämnden 
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§ 74 Dnr 2024/00277 

Handlingsplan - Kommunövergripande 
förbättringsområden inom det systematiska 
arbetsmiljöarbetet 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Handlingsplan – Kommunövergripande förbättringsområden inom det 

systematiska arbetsmiljöarbetet 2024 godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunövergripande handlingsplan för årlig uppföljning av systematiska 

arbetsmiljöarbetet. De förbättringar som behövs och som inte kan 

genomföras omedelbart ska föras in i en skriftlig handlingsplan. I 

handlingsplanen ska anges när åtgärderna ska vara genomförda och vem som 

ser till att de genomförs. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-05-21, § 76 

Handlingsplan – Kommunövergripande förbättringsområden inom det 

systematiska arbetsmiljöarbetet 2024 

Beslutet ska skickas till 

Styrelse och nämnder 
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§ 75 Dnr 2024/00320 

Förvärv av överfallsdamm i Mångeln 

Kommunfullmäktiges beslut 

Förvärv av en avstyckad fastighet med anlagd överfallsdamm vid Mångelns 

utlopp beviljas. 

 

Sammanfattning av ärendet 

En förfrågan har inkommit från Kopparfors AB om ett kommunalt 

övertagande av en planerad överfallsdamm. Bolaget önskar avveckla den 

befintliga dammen antingen med en utrivning eller att ersätta den med en 

permanent sjötröskel för att bevara nuvarande vattenspegel. Bolaget 

finansierar anläggningen av sjötröskeln under förutsättningen att de framåt 

kan överlåta ägandet och ansvaret till Ockelbo kommun. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 96 

Bilaga 1 Köpekontrakt ver2 

Bilaga 2 Fastighetskarta 

Bilaga 3 Konstruktion 

Beslutet ska skickas till 

Kopparfors AB 
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§ 76 Dnr 2024/00339 

Interpellation - Användningen av partistöd (MP) 

Madelene Håkansson (MP) ställer följande interpellation till 

kommunfullmäktiges ordförande: 

Med anledning av den granskning av Sverigedemokraternas 

kommunikationsavdelning som genomförts på riksnivå, skulle det vara 

intressant att få ta del av hur vi ser på användningen av partistöd som delas 

ut lokalt i Ockelbo.  

Till hur stor del har skattemedel från Ockelbos invånare bekostat anonyma 

trollkonton på internet och är det något som går att styra framöver?  

Senaste redovisningen av partistöd för 2022 visar att Sverigedemokraterna i 

Ockelbo då fick ett bidrag från Ockelbos skattebetalare på 163 018 kr. Av 

dessa har 70 240 kr använts för kampanjmaterial, 50 000 kr till reklam, 15 

000 till sociala medier och 48 096 kr till konsultarvoden. Konsulter som t ex 

skulle kunna vara författare till rasism, hat och hot, som framkommit av 

granskningen.  

I riktlinjerna för det kommunala partistödet anges att ”Det ska framgå i 

vilken mån överföringar har gjorts till delar av partiorganisationen utanför 

kommunen samt vilka motprestationer som i så fall har erhållits.” 

I Sverigedemokraternas redovisning anges att det enbart är valfonden på en 

summa av 15 935 kr som gått till riksorganisationen och alltså utanför 

kommunen.  

Med anledning av ovan så undrar vi från Miljöpartiets sida:  

1. Går det att begära särskild revision av redovisning av partistöd, då det 

finns anledning att anta att betydligt större andel medel än vad som 

redovisats i Sverigedemokraternas redogörelse, använts för aktiviteter 

utanför kommunen?  

2. Utifrån den granskning av Sverigedemokraternas anonyma trollkonton på 

internet som bekostats av skattemedel, behöver våra riktlinjer för partistöd 

förtydligas lokalt? För att säkerställa att invånarnas skattemedel i Ockelbo, 

inte finansierar rasism, hat och hot på sociala medier?  

Kommunfullmäktiges ordförande Anna Schönning (S) svarar: 

1. Kommunrevisionen har oberoende ställning och kan inom sitt uppdrag 

välja hur de ska prioritera sitt revisionsarbete. Redovisningen av partistödet 

för 2022 godkändes av kommunfullmäktige den 16 oktober 2023 (§103). 
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2. Frågeställarens farhågor att partistödet kan användas för ändamål som 

strider mot syftet som anges i kommunallagen, att stärka partiernas ställning 

i den kommunala demokratin, är naturligtvis oroväckande. 

De riktlinjer som kommunfullmäktige beslutar om för partistödets 

användning och hur redovisningen ska ske måste vara så tydliga och 

transparanta så att allt eventuellt missbruk försvåras.  

Det kommunala regelverket avseende partistödet bör få en översyn om vad 

som eventuellt behöver justeras. Vid kommunfullmäktigemötet i oktober 

2023 (§109) anmäldes en motion "Granska partistödet" av SD, KD och M. I 

motionen yrkar man på en mer ingående granskning av partiernas 

redovisning. Motionen har överlämnats beredning till arvodeskommittén. De 

frågor som väckts i interpellationen bör även de delges arvodeskommittén 

som en del vid översynen av riktlinjer för partistöd. 

Inlägg 

Anna Schönning (S), Jonny Lindblom (-) 
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§ 77 Dnr 2024/003401.1.1.1 

Interpellation - Grundskolan (MP) 

Madelene Håkansson (MP) ställer följande interpellation till 

kommunfullmäktiges ordförande, tillika ordförande för utbildnings- och 

kulturnämnden: 

Inför hösten 2023 togs ett rektorsbeslut om att införa en särskild 

undervisningsgrupp i egna lokaler. Det betydde i praktiken en light version 

av resursskola, så att de barn med högst behov av stöd, fick betydligt bättre 

förutsättningar att klara skolgången. Flera barn som tidigare inte förmåtts gå 

till skolan överhuvudtaget, gick inte bara till skolan – de hade lust att gå till 

skolan. Istället för att som tidigare, i bästa fall sitta med outbildade 

stödresurser i skolans cafeteria och korridorer, alternativt sitta i korridorerna 

på egen hand, fick dessa barn nu tillgång till det som borde vara en 

självklarhet. Anpassad utbildning i särskilda lokaler och förutsättningar att 

utvecklas. Föräldrar som varit oroliga inför förändringen, lugnades med 

besked om att detta var en långsiktig lösning som skulle gynna barnen i 

första hand. Lusten att lära och gå till skolan kom på köpet. 

Inför hösten 2024 har nu föräldrarna fått ny information. Den särskilda 

undervisningsgruppen kommer inte att vara kvar i egna lokaler till hösten. 

Exakt hur återgången till Perslundaskolan ska ske och på vilket sätt 

undervisningen för dessa barn kommer att bedrivas till hösten saknas det 

däremot information om. Samtlig ordinarie personal är omplacerad till 

Perslundaskolan med omedelbar verkan och den särskilda 

undervisningsgruppen bemannas just nu av vikarier.  

Miljöpartiet de gröna i Ockelbo ställer därför följande frågor till Anna 

Schönning, ordförande för UKN:  

- På vilket sätt säkerställs en trygg återgång till Perslundaskolan för berörda 

elever?  

- Vilka åtgärder vidtas för att de inte ska hamna i en situation som det var 

innan beslutet om särskild undervisningsgrupp fattades, dvs att i bästa fall 

sitta med outbildade stödresurser i skolans cafeteria och korridorer, 

alternativt sitta i korridorerna på egen hand?  

- Är en barnkonsekvensanalys gjord i enlighet med det nyligen antagna 

Barn- och ungdomspolitiska programmet, där det uttalat står att även barnets 

perspektiv ska tas tillvara? Har man lyssnat in de barn som innan beslutet om 

särskild undervisningsgrupp fattades, inte velat leva om de behövde gå till 

skolan, men som mer eller mindre dagligen varit i skolan medan den 

särskilda undervisningsgruppen varit på plats? Har man lyssnat in de elever 

som hela tiden varit kvar på Perslundaskolan, och upplevde ett före och ett 
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efter beslutet om särskild undervisningsgrupp, gällande studiero i 

klassrummen, ljudnivåer och allmänt bråk och oro i klassrummen?  

- På vilket sätt säkrar man att den otroligt positiva effekten för alla barn och 

barnens rätt till utbildning som beslutet om särskild undervisningsgrupp 

innebar, fortlever även efter en återgång till Perslundaskolan?  

Kommunfullmäktige och utbildnings- och kulturnämndens ordförande Anna 

Schönning (S) svarar: 

- Rektor kommer att genomföra enskilda samtal med varje elev och 

vårdnadshavare för att göra upp en plan utifrån varje elevs behov. 

- Rektor kommer att genomföra enskilda samtal med varje elev och 

vårdnadshavare för att göra upp en plan utifrån varje elevs behov utifrån 

styrdokumentens krav och elevernas rätt till utbildning och undervisning. 

- Barnens rätt att uttrycka sina åsikter om lokalerna vid Rabo har inte 

beaktats då lokalerna inte uppfyller kraven för att bedriva undervisning. 

Barnens åsikter om hur och var undervisningen ska bedrivas framöver 

beaktas för varje barn i dennes individuella åtgärdsprogram/handlingsplan. 

Barnens åsikter har tagits in via barnens vårdnadshavare genom att två 

föräldramöten har genomförts. 

- Beslut om särskild undervisningsgrupp fattas av rektor utifrån skollagen. 

Görs bedömningen att en elev har behov av att gå i en särskild 

undervisningsgrupp så beslutas detta av rektor. 

Inlägg 

Anna Schönning (S), Madelene Håkansson (MP) 
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§ 78 Dnr 2024/00342 

Interpellation - Kulturskolan (MP) 

Madelene Håkansson (MP) ställer följande interpellation till 

kommunfullmäktiges ordförande tillika ordförande för utbildnings- och 

kulturnämnden: 

Kulturskolans lokaler är i dagsläget långt ifrån optimala. Men de har 

åtminstone lokaler. Planen framåt är mer oklar och mycket lite, för att säga i 

princip ingenting, går att läsa om detta i UKNs handlingar och protokoll. 

Desto mer har stått i media och oron bland föräldrar och personal är stor, 

med namnunderskrifter och protestlistor som följd.  

På Ockelbo kommuns hemsida går det att läsa följande (2024-06-07):  

Lokalerna för kulturskolan och fritidsgården är inte tillgänglighetsanpassade 

och har ett stort behov av underhåll. Utifrån detta så har 

förvaltningsledningen tillsammans med tekniska enheten utrett möjligheter 

till andra lokaler för verksamheterna. Riskbedömningar kopplat till 

lokalfrågan pågår. 

Det som framkommit är att det finns plats att förlägga kulturskolan och 

fritidsgården på Perslundaskolan. Förhoppningen är att det även kan bidra 

till ökad samverkan mellan verksamheterna och grundskolan, exempelvis 

genom skapande skola. 

”En flytt av kulturskolans och fritidsgårdens verksamhet till Perslundaskolan 

skulle innebära bättre och tillgänglighetsanpassade lokaler men även en 

ekonomisk besparing då lokalutnyttjandet blir effektivare”, säger Malin 

Larsson, förvaltningschef utbildnings- och kulturförvaltningen. 

På vilket sätt Perslundaskolans lokaler är just bättre, går dock inte att läsa sig 

till och är mycket svårt att förstå. Såväl elever som personal vittnar 

återkommande om platsbristen på Perslundaskolan och hur det redan i 

dagsläget saknas möjlighet att dela upp klasser, brist på grupprum, 

personalutrymmen mm mm. Nu ska såväl barnen från de särskilda 

undervisningsgrupperna på Rabo, såväl som hela Kulturskolans verksamhet, 

plötsligt tryckas in på den redan trånga skolan.  

- På vilket sätt är Perslundaskolans lokaler ”bättre” för just Kulturskolans 

verksamhet? Finns det en bättre scen, bättre utrustning, bättre vad då? Eller 

handlar det enbart om det som nämns i andra stycket, dvs ekonomisk 

besparing?   

- Vilka kompetenser har blivit involverade i översynen av kulturskolans 

lokaler? Vilka delar av kulturskolans verksamhet har kommit till tals i 

utredningen?  
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- Är Perslundaskolan en tillfällig övergångslösning eller är det den 

långsiktiga planen? 

- Vad är de styrande partiernas, Socialdemokraterna och Centerpartiets 

vision och långsiktiga ambition för den viktiga Kulturskolans verksamhet?   

Kommunfullmäktige och utbildnings- och kulturnämndens ordförande Anna 

Schönning (S) svarar: 

Behovet är: 

- Få ändamålsenliga och anpassade lokaler för kulturskolan och 

fritidsgården. 

- Se över kostnader och hur förvaltningen nyttjar resurserna på bästa sätt.  

- Få en god och tillgänglig arbetsmiljö för medarbetare, barn, elever och 

ungdomar. 

Bakgrund 

Nuvarande lokaler för kulturskolan och fritidsgården är inte optimala och 

har ett stort underhållsbehov, även genomförd skyddsrond visar att det finns 

brister i lokalerna. Förvaltningen har i samarbete med ledningsgrupp och 

tekniska utrett möjligheter till andra lokaler för verksamheterna. Vid 

Perslundaskolan finns plats för fler verksamheter.  

Förvaltningen har fått i uppdrag av nämnden att utreda ”Kulturskolans 

verksamhet och möjlighet att bedriva verksamhet till lägre kostnad” samt 

”Fritidsgårdsverksamheten och möjlighet att bedriva verksamhet till en 

lägre kostnad”. 

Nuläge 

Lokalerna på Kulturstationen har ett stort eftersatt underhåll samt att 

lokalerna inte är ändamålsenliga eller tillgänglighetsanpassade fullt ut. 

Syfte 

Bättre lokaler samt en ekonomisk besparing.  

Bidra till ökad samverkan mellan grundskola – kulturskola - fritidsgård. 

Mål 

Ändamålsenliga lokaler som bidrar till en tillgängligare och bättre 

arbetsmiljö för medarbetare, barn, elever och ungdomar. Ökad samverkan 

mellan grundskola -kulturskola - fritidsgård.  

En meningsfull fritid för våra barn och ungdomar. Om möjligt minskade 

kostnader. 

• Förvaltningschef, chef för kulturskolan (både föregående chef och tf. 

chef), rektorerna vid grundskolorna, skyddsombud från både kulturskolan 

och Perslundaskolan samt PA-konsulter. Riskbedömningar pågår 

fortfarande och ett arbete pågår för att se över åtgärder för det som 

framkommit. 
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• Inga beslut är ännu fattade eftersom riskbedömningar pågår. Planen är 

en långsiktig lösning om eventuella beslut fattas. 

• Visionen är en kulturskola som uppnår kriterierna för att vara en 

kulturskola, att kunna erbjuda minst tre konstnärliga uttryck, utöka 

verksamheten med bild och form, teater eller dans. Idag finns endast ett 

konstnärligt uttryck – musik, vilket inte når upp till kriterierna för att vara 

en kulturskola.  

 

Vi vill kunna erbjuda avgiftsfri kulturskola till barn och elever 

folkbokförda i kommunen, detta skulle bidra till likvärdiga möjligheter för 

barn och ungdomar att delta i aktiviteterna kopplat mot kulturskolans 

verksamhet. Detta har lyfts till ekonomiutskottet maj 2023. 

Inlägg 

Anna Schönning (S), Madelene Håkansson (MP),  

Martin Sund Svensson (V), Marit Rempling (C), Jonny Lindblom (-) 
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§ 79 Dnr 2024/00294 

Anmälan av medborgarförslag - Betesdjur på Fornwij 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Följande medborgarförslag har inkommit: 

”In med betesdjur igen vid Fornwij för att främja biologisk mångfald och 

hålla naturen öppen samt trevligt inslag för besökande i området. Slipp 

kostnad för röjning och få glada djur som får fina beten på köpet. Vi måste 

tänka mera på natur och djur, som dom gjorde förr, vi lever ju i en klimatkris 

om vi vill få det bättre.” 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag - Betesdjur på Fornwij 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 80 Dnr 2024/00312 

Anmälan av medborgarförslag - Byte av underlag i 
lekpark 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Följande medborgarförslag har inkommit: 

”Byte av underlag i lekpark. Jag föreslår en gummimatta för utomhusbruk, 

helst av återvunnet gummi, eller gräsmatta. Båda alternativen är ointressanta 

för katter att gräva i.  

Mellan Parkvägen 2-10 och 3-21 i Lingbo finns en gräsyta som används till 

lek. Där finns också en lekplats med bl a gungor, gunghästar och ett lektorn 

med rutschkana. Underlaget är sand och det används flitigt som toalett av 

områdets katter. Eftersom jag har egen utekatt tycker jag absolut att katter 

ska få finnas i området, men underlaget bör vara mindre attraktivt för katter 

och hälsosammare för de barn som leker där.” 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag - Byte av underlag i lekpark, med bilagor 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 81 Dnr 2024/00175 

Svar på medborgarförslag - att kulturskolan startar 
teatergrupp 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget anses besvarat. 

  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har beslutat att överlämna ett medborgarförslag till 

Utbildning- och kulturnämnden för beredning. Förslagsställaren föreslår att 

kulturskolan startar en teatergrupp. Utbildnings- och kulturnämnden 

behandlade ärendet 2024-05-29 och gav förvaltningen i uppdrag att på sikt 

se över om kulturskolan kan utvecklas och erbjuda fler uttrycksformer, 

exempelvis teater. 

Dagens kulturskola erbjuder endast sång- och musikrelaterade aktiviteter. 

Förvaltningen är positivt inställd till att utveckla kulturskolan och kunna 

erbjuda fler uttrycksformer. 

Utbildnings- och kulturförvaltningen framförde till utbildnings- och 

kulturnämnden 2024-04-10 ”Konsekvenser utifrån fastställda ramar i 

flerårsbudget 2025–2027” att förvaltningen i framtiden ser att ”Kulturskolan 

behöver erbjuda flera konstnärliga uttryck samt ser ett behov av att kunna 

erbjuda avgiftsfri kulturskola”.  

Även under våren 2023 framförde förvaltningen i ärendet ”Konsekvenser 

utifrån fastställda ramar i flerårsbudget 2024–2026” att kulturskolan i dess 

nuvarande form inte uppnår kriterierna för att vara en kulturskola. ”Idag 

finns ett konstnärligt uttryck, musik, en kulturskola behöver erbjuda 

undervisning i minst 3 konstnärliga uttryck. Under 2021–2022 bedrev 

Kulturskolan ett projekt inom bild och form som var finansierat av 

Kulturrådet. Kulturskolan vill införa detta i ordinarie verksamhet samt utöka 

verksamheten med dans eller teater.”  

I verksamhetsberättelsen för 2022 framför förvaltningen att kulturskolans 

lokaler behöver ses över eftersom de inte är anpassade för verksamheten och 

var i stort behov av underhåll samt att utveckla kulturskolan med fler 

skapande verksamheter. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 89 

Utbildnings- och kulturnämndens förslag till beslut 2024-05-29, § 61 

Medborgarförslag - att kulturskolan startar en teatergrupp 
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Beslutet ska skickas till 

Förslagsställaren 

Utbildnings- och kulturnämnden 
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§ 82 Dnr 2024/00267 

Anmälan av motion - Deltagande i Vintercyklisten (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Madelene Håkansson (MP) har lämnat in följande motion: 

”Motion om att Ockelbo kommun ska delta i Vintercyklisten I Gävleborg 

står våra resor och transporter för den allra största delen av våra 

klimatpåverkande utsläpp. Samtidigt kan så många som var tredje, eller 33% 

av de anställda i Ockelbo kommun cykla till arbetet på kortare tid än en 

kvart1. Att underlätta för fler och främja ett ökat cyklande, är därför en av de 

viktigaste uppgifterna för kommunen när det gäller att minska 

klimatpåverkan.  

Klimatfrågan kan i vissa delar kännas stor och oöverskådlig. Vad kan lilla 

jag göra i min vardag?  

60% av utsläppen i Gävleborg kommer från resor och transporter. Att 

undvika onödiga resor genom att samåka när det går, ta tåget när det passar 

eller att cykla när det är rimliga avstånd – är konkreta exempel på snabba 

klimatinsatser som dessutom sparar mer pengar för användaren, än vad de 

kostar att genomföra. Där behöver vi inte vänta på dyra laddstolpar eller 

extrema innovationer, det är förändringar som vi alla kan genomföra direkt i 

vår vardag – om vi vill.  

Region Gävleborg stöttar varje år länets kommuner med genomförandet av 

en kampanj för att få fler att cykla även vintertid – kallad Vintercyklisten. 

40-80% av deltagarna i kampanjen fortsätter att cykla vintertid även efter 

avslutad kampanj. Men det ännu viktigare resultatet är att visa på och skapa 

ambassadörer för att det inte bara går, utan att det även är roligt att resa 

hållbart också på vintern.  

Miljöpartiet de gröna i Ockelbo delar allmänhetens oro över 

klimatförändringarna och anser att det är politikens skyldighet att göra det 

som går, för att leva upp till satta klimatmål. Vi föreslår därför i denna 

motion,  

- att Ockelbo kommun anmäler intresse till Region Gävleborg om att delta i 

kommande kampanj för Vintercyklisten 
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- att Ockelbo kommun planerar för ett genomförande av en 

Vintercykelkampanj i Ockelbo kommun under vintern 2024/25, såväl för 

allmänhet som anställda på Ockelbo kommun 

- att en representant från samtliga partier i Ockelbo kommun bjuds in att 

delta i Vintercykelkampanjen och gemensamt är med och utmanar normen 

kring resandet i kommunen och bidrar till att skapa mer cykelkultur lokalt 

- att ansvariga för vinterunderhållet från Tekniska involveras i 

genomförandet av kampanjen lokalt i Ockelbo” 

1 Källa SCB: Var tredje har högst 15 minuters cykelavstånd till jobbet 

(scb.se), se särskild statistik för Ockelbo kommun i egen länk. ” 

Beslutsunderlag 

Motion – Deltagande i vintercyklisten  

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 83 Dnr 2024/00268 

Anmälan av motion - Mer verkstad av det 
miljöstrategiska programmet (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Madelene Håkansson (MP) har lämnat in följande motion: 

”Motion om mer verkstad av det miljöstrategiska programmet för Ockelbo. 

En majoritet av svenskarna är oroade över klimatförändringarna och tre av 

fyra, 75% vill att regeringen ser till att nå de klimatmål som satts upp. Det 

visar en Sifo-undersökning som beställts av Naturskyddsföreningen. Men 

vad görs lokalt i Ockelbo? 

I mars 2022 antogs ett miljöstrategiskt program för Ockelbo kommun med 

goda ambitioner och högt ställda mål. I förordet skriver kommunalrådet och 

högst beslutande politiker i Ockelbo kommun, Magnus Jonsson, att: 

”Målinriktningarna utgör vårt önskade läge, det vi tillsammans ska arbeta för 

att uppnå.” 

Frågan nu två år efter programmets antagande blir tyvärr – vem arbetar med 

vad, för att uppnå dessa klimatambitioner? Vem är det som kör egentligen? 

Programmet anger exempelvis att  

”Vi har gjort en genomlysning av befintliga styrdokument för att se att alla 

delar av målinriktningarna har planer för hur kommunen ska arbeta med 

dessa. De flesta områden omfattas av befintliga dokument eller dokument 

som är under arbete, men vi kan redan nu identifiera två områden där det i 

dagsläget saknas handlingsplaner för genomförandet och det är Robusta 

Ekosystem och Klimatneutralt Ockelbo. Naturvårdsprogrammet löpte ut 

2020 och behöver ersättas med en Handlingsplan för Robusta Ekosystem. 

Det saknas en Klimatfärdplan eller Handlingsplan för klimatarbete som 

beskriver hur arbetet mot ett klimatneutralt Ockelbo, där vi inte överskrider 

vår koldioxidbudget, ska se ut.”  

Miljöpartiet de gröna i Ockelbo delar allmänhetens oro över 

klimatförändringarna och anser att det är politikens skyldighet att göra det 

som går, för att leva upp till satta klimatmål. Vi föreslår därför i denna 

motion,  

- att Ockelbo kommun tar fram en handlingsplan för klimatarbetet 
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- att Ockelbo kommun tar fram en handlingsplan för robusta ekosystem” 

Beslutsunderlag 

Motion – Mer verkstad för det miljöstrategiska programmet 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 84 Dnr 2024/00269 

Anmälan av motion - Uppföljning av det 
miljöstrategiska programmet (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Madelene Håkansson (MP) har lämnat in följande motion: 

”Motion om uppföljning av det miljöstrategiska programmet för Ockelbo.En 

majoritet av svenskarna är oroade över klimatförändringarna och tre av fyra, 

75% vill att regeringen ser till att nå de klimatmål som satts upp. Det visar en 

Sifo-undersökning som beställts av Naturskyddsföreningen. Men vad görs 

lokalt i Ockelbo? 

I mars 2022 antogs ett miljöstrategiskt program för Ockelbo kommun med 

goda ambitioner och högt ställda mål. I förordet skriver kommunalrådet och 

högst beslutande politiker i Ockelbo kommun, Magnus Jonsson, att: 

”Målinriktningarna utgör vårt önskade läge, det vi tillsammans ska arbeta för 

att uppnå.” 

Frågan nu två år efter programmets antagande blir tyvärr – vem arbetar med 

vad, för att uppnå dessa klimatambitioner? Vem är det som kör egentligen? 

Programmet angav exempelvis att  

”Ockelbo gör mycket bra saker men för att ha en chans att möta upp de stora 

utmaningar och de viktiga vägval vi ställs inför behöver vi ta vårt 

hållbarhetsarbete till en ny nivå och för det krävs en tydlig integrering av 

målen för det miljöstrategiska programmet i verksamheternas styrning, i 

verksamhetsplanering och budget.” 

Miljöpartiet i Ockelbo har efterfrågat tydligare implementering av miljö- och 

klimatmål i de olika förvaltningarnas verksamhetsplaner och fick senast 

medhåll av de styrande partierna i detta. Men medhåll gör ingen verkstad. 

Det är nu två år sedan programmet antogs och ingen återkoppling eller 

uppföljning har redovisats till Kommunstyrelsen i enlighet med vad som 

anges i programmet:  

”Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för uppföljning av det 

miljöstrategiska programmet och att uppföljningen årligen redovisas för 

kommunstyrelsen.” 
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Miljöpartiet de gröna i Ockelbo delar allmänhetens oro över 

klimatförändringarna och anser att det är politikens skyldighet att göra det 

som går, för att leva upp till satta klimatmål. Vi föreslår därför i denna 

motion,  

- att det i samband med varje verksamhetsberättelse och uppföljning av 

mätbara mål för kommunstyrelsen, redovisas genomförda åtgärder för att 

uppnå målen i det miljöstrategiska programmet.  

Beslutsunderlag 

Motion – Uppföljning av det miljöstrategiska programmet 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 85 Dnr 2024/00341 

Anmälan av motion - Föreningsliv på lika villkor (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till utbildnings- och kulturnämnden för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Madelene Håkansson (MP) har lämnat in följande motion: 

”Tänk dig att du vill låta ditt barn utöva ett fritidsintresse, med allt vad detta 

innebär i form av nytta och glädje. Gemenskap och motion, men även 

träning av färdigheter i socialt samspel och eget ansvar. Påfyllnad av energi 

för att klara skolgång och vardagens måsten och krav.  

Tänk dig att det är gratis att delta. Det kostar ingenting, och dessutom har 

föreningen sponsorer så att barnet får både kläder och material för att kunna 

delta. Så är fallet idag i kommunens fantastiska fotbollsförening.  

Tänk dig att det kostar ca 850 kr per termin att delta. Till detta tillkommer 

ganska dyr utrustning, i form av skydd, skridskor och klubbor. Så är fallet 

idag i kommunens fantastiska hockeyförening.  

Tänk dig att det kostar ca 4250 kr per termin att delta. Till detta tillkommer 

ganska dyr utrustning, i form av hjälm, säkerhetsväst och särskilda skor. 

Men det räcker inte med det ekonomiska, är ditt barn nybörjare så förväntas 

du också delta på varje ridlektion som förälder och med grimskaft hålla i 

hästen. Oavsett om du själv är rädd eller ogillar hästar. Är du allergisk 

behöver du ordna med en annan vuxen för att ditt barn ska kunna delta. Så är 

fallet idag i kommunens fantastiska ridklubb. 

Så här kan vi inte ha det. Förutsättningarna ser betydligt olika ut, men 

villkoren behöver ses över.  

Det är dags att Ockelbo kommun moderniserar sitt förhållningssätt gentemot 

föreningarna och minskar skillnaderna, så att så många barn som möjligt ges 

möjlighet att prova på valfri del av föreningslivet, oavsett ekonomi och 

förutsättningar hemifrån.  

Ridklubbens förutsättningar skiljer sig idag betydligt från övriga föreningar. 

Kostnader för personal och hästar med allt vad det innebär med de senaste 

årens kostnadsökningar, omöjliggör en inkluderande terminsavgift. Det är 

dags att inkludera såväl hästar och deras utrustning (exempelvis sadel och 

träns), som personal i den kommunala anläggningen så att terminsavgiften 

ska täcka motsvarande del som för exempelvis hockeyn.  
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Idag ska de ridandes terminsavgift täcka kostnader för såväl personal, hästar 

som hästens utrustning. Detta medan hockeyn får anläggningsstöd för 

motsvarande is, sarg och omklädningsrum. Hästarna ÄR ridklubbens is och 

sarg. Det är dags att modernisera föreningsstödet, för ett föreningsliv på lika 

villkor.  

För konkret jämförelse är hockeyns årliga anläggningsbidrag ca 1 100 000 

kr. Ridklubbens årliga anläggningsbidrag är ca 230 000 kr.  

Beslutsunderlag 

Motion - Föreningsliv på lika villkor 

Inlägg 

Madelene Håkansson (MP), Anna Schönning (S) 

Beslutet ska skickas till 

Utbildnings- och kulturnämnden 
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§ 86 Dnr 2024/00343 

Anmälan av motion - Inför digitala informationsskyltar i 
Ockelbo kommun (-) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Jonny Lindblom med flera, samtliga (-), har lämnat i följande motion: 

”Inför digitala informationsskyltar i Ockelbo kommun. Med digitala 

informationsskyltar när man kommer till Ockelbo kommun skapas fler 

möjligheter: 

• Marknadsföra evenemang av allmänt intresse och som därför kan leda till 

fler besökare.  

• Marknadsföra Ockelbo kommun övergripande som bostadsort, handelsplats 

med mera. 

• Informera om allvarliga samhällsstörningar.  

• Man kan även se över möjligheten att låta företag annonsera på dessa 

informationsskyltar, mot betalning. 

 

Förslag till beslut: 

I kommunfullmäktige 

- Att utreda kostnaden och möjligheten att införa digitala 

informationsskyltar i Ockelbo kommun.” 

Beslutsunderlag 

Motion – Inför digitala informationsskyltar i Ockelbo kommun 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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§ 87 Dnr 2023/00624 

Svar på motion - Naturreservat Masugnsbadet (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås i den del som avser att skyndsamt teckna en 

avsiktsförklaring med Bergvik Skog Öst. 

2. Motionen bifalles i den del som avser att ta fram en kommunal 

handlingsplan för bevarande av värdefull natur i Ockelbo, för såväl friluftsliv 

som ur miljösynpunkt. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den 20 oktober 2023 lämnade kommunfullmäktige i Ockelbo kommun över 

en motion till Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning (VGS) för 

beredning. Motionen har lämnats in med anledning av en planerad 

skogsavverkning vid den kombinerade naturstig, vandringsled och cykelled 

som finns vid Masugnsbadet i Ockelbo. I motionen föreslås att Ockelbo 

kommun ska:  

1. Skyndsamt teckna en avsiktsförklaring med Bergvik Skog Öst, med 

intentionen om at skapa ett naturreservat för friluftsliv runt Masugnsbadet i 

Åmot. 

2. Ta fram en kommunal strategi och handlingsplan för bevarande av 

värdefull natur i Ockelbo, för såväl friluftsliv som ur miljösynpunkt.  

Beredningen av detta yttrande har samordnats och sammanställts av 

naturvårdsgruppen inom förvaltningens miljöenhet. I beredningen har 

motionen remitterats för synpunkter till utbildnings- och kulturförvaltningen 

i Ockelbo samt planarkitekter och miljöstrateger inom VGS.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 90 

VGS-2023-198_11_2024-05-20_Motion  

VGS-2023-198_10_2024-04-18_Tjänsteskrivelse  

Motion – Naturreservat Masugnsbadet 

Inlägg 

Madelene Håkansson (MP) 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd 
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§ 88 Dnr 2024/00123 

Svar på motion - Prioritera integration och skolbelagt 
lärande (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Yrkandet om att skolan inte ska bekosta utlandsresor avslås. 

2. Yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och 

skapafler integrationshöjande insatser anses besvarat. 

3. Yrkandet om att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att få 

flermed invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och kulturlivet 

anses besvarat. 

 

Reservationer 
Stig Mörtman (M), Jonny Lindblom (-), Tony Persson (SD),  

Joel Strömner (-), Annika Danielsson (-), Stefan Cronlund (SD),  

Lena Lundqvist (-), Mats Söderlund (SD), Thomas Östling Alderborg (-)  

och Marcus Bertilsson (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för  

Stig Mörtmans (M) yrkande. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har överlämnat en motion för beredning till 

utbildnings- och kulturnämnden. Motionären yrkar;  

-att skolan i Ockelbo inte ska bekosta utlandsresor till eleverna 

-att utbildnings- och kulturnämnden ska förbättra och skapa fler 

integrationshöjande insatser 

-att utbildnings- och kulturnämnden ska verka för att få fler med 

invandrarbakgrund att ta del av det lokala idrotts- och kulturlivet 

Utbildnings- och kulturnämnden svarar; Beslutet om en resa till Polen togs i 

kommunfullmäktige år 2016. Då beslutades att resan skulle genomföras med 

åttondeklassare. Året efter, 2017, korrigerades beslutet till att gälla 

niondeklassare. Resan har inte kunnat genomföras tidigare. I år kunde den 

genomföras då det både fanns medarbetare som var engagerade och hade 

erfarenhet från andra kommuner av liknande skolresor och att det gick att 

resa utan pandemirestriktioner. En utvärdering av resan visar att eleverna 

upplevde att de fick fler vänner och bättre gemenskap. Denna sidoeffekt av 

resan kan också bidra till ökad skolnärvaro. Utvärdering visar också att 

antalet vuxna per elev var lagom många och att det var en fördel att ha 
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skolpersonal med i stället för föräldrar. Förutom att ordna med praktiska 

detaljer och guidning så fanns de vuxna även till för eleverna på ett 

tillräckligt sätt för att kunna stödja dem i svåra och jobbiga stunder under 

resan. Eleverna har framfört att de fick en helt annan förståelse för vad som 

egentligen hände under förintelsen när de väl var på plats. Elever har även 

framfört att resan bidragit till att öka förståelsen för hur andra har det och 

därmed kan bidra till minskad främlingsfientlighet. 

Utbildnings- och kulturförvaltningen anser att resan till hösten för 

kommande årskurs 9 ska genomföras som planerat.  

Förvaltningen arbetar med att främja integration i skolans dagliga arbete 

exempelvis genom en plan för mottagande av nyanlända elever i 

grundskolan. Förvaltningen arbetar med språkutveckling redan från 

förskolan, och på den öppna förskolan bedrivs också språkprojekt.  

Förvaltningen arbetar med att både höja elevernas betyg och höja andelen 

elever som går ut skolan med gymnasiebehörighet. För att nå målen så görs 

en hel del olika arbeten, alltifrån att få elever att äta frukost och lunch för att 

orka med skoldagen till att öka elevernas närvaro, till exempel genom FUN-

projektet, och öka lärarnas kunskap i betygssättning.  

I beviljande av föreningsbidrag prioriteras föreningar som arbetar målinriktat 

för att främja integrationen. Kommunen är också med i den ideella 

föreningen En Frisk Generation vars verksamhet bidrar till att bryta trenden 

med ojämlik hälsa genom att ge alla familjer möjlighet till en aktiv 

gemenskap.  

På sikt vill kommunen kunna erbjuda avgiftsfri Kulturskola för att öka 

möjligheten till deltagande för alla. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 97 

UKN Beslut 2024-05-29, § 60 

Motion - Prioritera integration och skolbelagt lärande 

Yrkanden 

Stig Mörtman (M) yrkar, med instämmande av Jonny Lindblom (-), bifall till 

motionärens första yrkande. 

Anna Schönning (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag innebärande 

avslag på motionärens första yrkande. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandena under proposition och finner bifall till 

kommunstyrelsens förslag innebärande avslag på motionärens första 

yrkande. 

Inlägg 

Stig Mörtman (M), Jonny Lindblom (-), Anna Schönning (S) 

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Utbildnings- och kulturnämnden 
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§ 89 Dnr 2024/00266 

Svar på motion - Bevakning (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen anses besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Linus Gunnarsson (M) har inkommit med en motion avseende 

trygghetsskapande åtgärder och parkeringskontroll med följande yrkanden:  

att införa trygghetsskapande ronderingskontroll i kommunen av ett 

bevakningsbolag.  

att se över och tydligt skylta upp tidsbegränsade parkeringsplatser, i 

synnerhet de som tillhandahåller laddstationer.  

att införa parkeringsbevakning på kommunens centrala parkeringar och 

elbilsladdstationer. 

att utreda behov hos kommunala bolag och verksamheter avseende tjänster 

från bevakningsföretag och sätta in nödvändiga åtgärder för detta.  

att utreda behov hos lokala företag av tjänster från bevakningsföretag och 

samordna desamma. 

Svar: Förvaltningen ser positivt på att motionen belyser det viktiga området 

kring att Ockelbo kommun ska vara ett tryggt samhälle att verka och bo i 

samt poängterar det viktiga tänket kring god samverkan mellan olika aktörer.  

För att svara på motionen har en del bakgrundsmaterial inhämtats; 

kommentarer från Ockelbogårdar, fakta brottsstatistik samt material från en 

nyligen färdigställd kartläggning inom den nya lagen ”Kommunens ansvar 

för det brottsförebyggande arbetet” som infördes 1/7 2023. Kartläggningens 

bakgrundsmaterial är bland annat utifrån nedanstående beskrivning:  

Information inhämtat från både kvantitativ statistik och kvalitativ 

information. Kvantitativ statistik i form av skolenkäter, DVU (årskurs 7-9), 

LUPP (årskurs 8) och CAN (årskurs 9), här ges information om elevers 

mående, trygghet och ANTDS-frågor. Brottsstatistik anmälda brott är hämtat 

från BRÅ och från Polisen. För att ta del av den socioekonomiska statistiken 

om arbetslöshet, barnfattigdom, bidragshämtning, trångboddhet och 

studieresultat har vi hämtat information från SCB, Ekonomifakta och 

Kolada. För att få information om hur medborgarna i Ockelbo tycker att det 

är att bo här har vi hämtat information från SCB:s medborgarundersökning 

Ockelbo 2023.  
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I övrigt är kvantitativ information inhämtad från avloppsmätningar av droger 

och orosanmälningar från socialtjänsten. Kvalitativ information är inhämtat 

från diskussioner i samband med trygghetsvandringar, vilka har genomförts i 

Ockelbo samt i byarna Åmot, Jädraås och Lingbo under 2023. (Vi har också 

tagit med information från diskussioner i KPF, en samverkansgrupp för 

Kommun, Polis och Fritid, i KPF Ockelbo sitter Säkerhetschef, 

Preventionssamordnare, Bitr. enhetschef IFO, Rektor Mellan- och 

högstadiet, Kommunpolis och ansvarig på kommunens fritidsgård.)  

Vidare har polisens stadiemodell varit ett viktigt underlag i kartläggningen 

och denna modell har brottsförebyggande verksamhet tillsammans med 

socialtjänst, skola och polis använt och diskuterat fram tillsammans kring 

hur vi anser att brottsligheten ser ut i kommunen. Den samlade lägesbilden 

från kommunens EST, Effektiv Samordning Trygghet har också varit ett 

viktigt underlag, där finns rapporter från kommunens enheter, näringsliv, 

bostadsbolag, räddningstjänst och polis. Information Service och Handels 

från nätverksmöten och liknande har också tagits i beaktande.  

Resultatet av kartläggningen visar att Ockelbo kommun är en trygg plats att 

leva och bo i, brottsligheten är låg och Ockelbobor känner sig över lag 

trygga. De områden som prioriterats för insatser framåt bedöms inte vara 

underlag som föranleder att anlita ett bevakningsföretag för de ändamål som 

beskrivs i motionen. Skulle behov uppstå så kan kommunen, som tidigare 

gjorts, anlita vaktbolag när detta eventuella behov uppstår. De tillfällen det 

genomförts har det varit specifika och tillfälliga händelser och oroligheter 

som lett till denna åtgärd. 

Här följer kommentarer från Ockelbogårdar kring parkeringsbevakning: 

Det kommunala bostadsbolaget har idag ett bevakningsföretag anlitat som 

gör kontroller och bevakning vid behov. Parkeringsövervakning finns också 

inom bostadsbolagets parkeringar, med samma bevakningsföretag. 

Bostadsbolaget är positivt inställd om parkeringar inom allmän mark också 

skulle övervakas, då den marken ofta är intilliggandes bostadsbolaget. Det 

skulle skapa bättre förutsättningar för bland annat framkomligheten.  

Kommentar från teknisk chef: 

Ockelbo kommun planerar att utföra oannonserad parkeringskontroll på de 

områden där kommunen ansvarar för parkeringsövervakningen.  

Redan idag finns parkeringsövervakning på Ockelbogårdars parkeringar. 

Med detta initiativ får vi en helhetslösning gällande parkeringsövervakning 

som skapar en bättre trafiksituation samt bättre förutsättningar för 

framkomligheten. 

Ofta är Ockelbogårdars parkeringar i anslutning till de kommunala vilket nu 

också borgar för en helhet. 
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En förutsättning för detta arbete är att skyltning samt lokala trafikföreskrifter 

är upprättade och uppdaterade, ett arbete som kommer att ske parallellt med 

att vi inför parkeringsövervakning. 

Utifrån den bakgrundsinformation vi har ser vi i nuläget inget behov av 

föreslagna att-satser nr 1, 4 och 5. Parkeringsbevakning enligt att-sats 2 och 

3 är planerade och beskrivs i teknisk chefs och Ockelbogårdars kommentarer 

ovan. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 2024-06-11, § 98 

Motion - Bevakning 

Beslutet ska skickas till 

Motionären 

Kommunstyrelsen 
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§ 90 Dnr 2024/00240 

Årsredovisning 2023 - Gästrike återvinnare 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Gästrike återvinnares årsredovisning för 2023 godkänns. 

2. Styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Årsredovisning 2023 med bilagor  

Revisionsberättelse 2023 

Beslutet ska skickas till 

Gästrike återvinnare 
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§ 91 Dnr 2024/00270 

Årsredovisning 2023 - Gästrike Räddningstjänst 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Gästrike Räddningstjänsts årsredovisning för år 2023 godkänns. 

2. Förbundsdirektionen samt de enskilda ledamöterna i direktionen beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Årsredovisning med revisionsberättelse för 2023 

Beslutet ska skickas till 

Gästrike räddningstjänst 
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§ 92 Dnr 2024/00008 

Rapporter 

Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet 

• KS Beslut 2024-05-21, § 75 – Svar på revisionsrapport – Granskning av 

god ekonomisk hushållning 2023 

• UKN Beslut 2024-05-29, § 50 – Grundläggande granskning av 

kommunstyrelse och nämnder 2023 
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